
— Наш державний зак-
лад, що має уже тридцяти-
річну історію, був створений
для надання медичної до-
помоги підприємствам па-
ливно-енергетичного комп-
лексу колишнього Союзу.
Відтоді він пережив чимало
стадій реформування. Нині
— підпорядкований Мініс-
терству охорони здоров’я
України з покладеними на
нього специфічними функ-
ціями, — розповідає на-
чальник — головний лікар
МСЧ №3 Володимир Лепе-
ха. — Це надання медич-
ної допомоги працівникам
атомної станції та членам
їхніх сімей, мешканцям міс-
та, забезпечення медичних
оглядів, аварійного реагу-
вання на випадок нестан-
дартних нештатних ситуацій

на АЕС у тому обсязі, який
формує нормативна база. У
лікарні маємо всі профільні
планові відділення, швидку
допомогу, поліклініку.

У нас збережена уні-
кальна структура медично-
го обслуговування атомни-
ків, — веде далі головний
лікар, — вони обстежують-
ся подвійно — за місцем
роботи цеховими терапев-
тами, у повному обсязі і
досить серйозно прохо-
дять щоквартальні та
щорічні медогляди. На 8,5
тисячі працівників атомної
задіяний досить серйозний
ресурс — 8 спеціалістів за
основними напрямами на
оздоровчому пункті АЕС, де
є потрібна лабораторна та
рентгендіагностика.

До речі, наша лабора-
торія — одна з кращих в
області, вона реконстру-
йована, має найвищий п’я-
тирічний акредитаційний
сертифікат. Проводимо ен-
доскопічний огляд, ком-
п’ютерну томографію, увесь
спектр обстеження з па-
тології серця. Що сто-
сується надання ургентної
допомоги, амбулаторно-
поліклінічної, то працівни-
ки атомної станції мають
переваги.

Минулого року хоро-
шою підтримкою у нашій
роботі була акціонерна

страхова компанія «Енерго-
поліс». Вона забезпечувала
відшкодування затратної
частини на лікування, бо
коштів державного бюдже-
ту бракує, в межах розра-
хунків вони становлять від
40 до 50 відсотків. Страхові
поліси закінчилися і, на
жаль, не продовжені. Вони
ж закривали чимало питань
з медикаментозного забез-
печення, значно меншим
було фінансове наванта-
ження на працівників.

Про непогані результати
нашої роботи свідчить зни-
ження захворюваності се-
ред атомників з тимчасо-
вою втратою працездатнос-
ті — десь на 18%. У регіоні
високий природний приріст
— 8—10 дітей на тисячу
населення. Низька смерт-
ність малюків — 4 випадки

на тисячу пологів, тоді як по
області у межах 9. На 7%
знижено онкологічні захво-
рювання, значно знижено
захворюваність на тубер-
кульоз.

Пріоритетні напрями у
роботі — оновлення матері-
ально-технічної бази усіх
провідних відділень, замі-
на на сучасне лікувально-
діагностичного обладнання.
Так, за останнім словом тех-
ніки обладнане реанімацій-
не відділення, здійснена
реконструкція у дитячому
та травматологічному відді-
леннях. Проводяться відпо-
відні роботи у терапевтич-
ному. Відчутну допомогу в
цьому надає ДП НАЕК
«Енергоатом», вкладаємо
на зазначені роботи і власні
оборотні кошти...
(Закінчення на 3-й стор.)
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ПРОФСПІЛКА І ВЛАДА:
ДИНАМІКА СОЦІАЛЬНОГО ДІАЛОГУ

З низки чорнобильських
проблемних питань, розг-
лянутих за участю бага-
тьох зацікавлених мініс-
терств і відомств, два із них,
зазначив у розмові з корес-
пондентом «АУ» заступ-
ник Голови Атомпрофспіл-
ки Василь Струк, який брав
участь у засіданні Комісії,
були пов’язані із соціаль-
ним захистом працівників
зони відчуження і ЧАЕС
включно.

Суть першого стосуєть-
ся зарахування на сьогодні
часу роботи у зоні відчу-
ження до трудового стажу
за Списком №1. Атом-
профспілка та МНС Ук-
раїни змушені повторно
ініціювати це питання і кон-
статувати, що прийнята
постанова Кабінету Мініст-
рів України від 10.09.2008
року №831 «Про доплати
особам, які працюють у
зоні відчуження» у цій пло-
щині не діє. Фактично бло-
кує приймання Пенсійним
фондом України докумен-
тів для оформлення  пенсій
працівникам, які відпра-
цювали у зоні відчужен-
ня встановлені терміни і
мають право виходу на
пенсію на пільгових умовах
за Списком №1, роз’яс-
нення Мінпраці та соцпо-
літики України (лист від
5.11.2008 року №12205/0/
14-08/010). Соціальне мі-
ністерство твердить, що
передумовою для відне-
сення робіт, які виконують-
ся у зоні відчуження, до
Списку №1 є обов’язкове
проведення атестації ро-
бочих місць за умовами
праці. Водночас на сьогод-
ні для здійснення такої
атестації, з урахуванням
радіаційного фактору, це
підтверджують висновки
МНС України та Мінохо-
рони здоров’я, в Україні
відсутні санітарно-гігієнічні
критерії оцінки та відповід-
на методика класифікації
таких умов праці.

За підсумками обгово-
рення цього питання Пер-
ший віце-прем’єр-міністр,
голова Комісії Олександр
Турчинов дав конкретні
доручення Мінпраці та
Мінохорони здоров’я у
кількаденний термін, на
період розробки та підго-
товки потрібного докумен-
та з розв’язання проблеми
призначення пенсій за ві-
ком на пільгових умовах
особам, які постійно пра-
цюють у зоні відчуження,
надати відповідний лист-

роз’яснення з тим, щоб у
цій частині продовжити
термін дії постанови №831
на 2009 рік.

«Ціна» другого питання,
що було останнім у порядку
денному засідання, — 122
млн. грн. з лишком. Таких
коштів нині конче потребує,
для надійного та безпечного
функціонування, господар-
сько-виробничий комплекс
зони відчуження, включаю-
чи Чорнобильську АЕС. За-
тверджені держбюджетом
кошти на програми, що реа-
лізуються у зоні відчуження
у 2009 році, забезпечують
мінімальні потреби лише на
40—45 відсотків. У разі не-
виділення додаткових бюд-
жетних асигнувань у цьому
році неможливо буде вико-
нати у повному обсязі вимо-
ги низки законів України, що
стосуються зняття з екс-
плуатації Чорнобильської
АЕС і перетворення об’єкта
«Укриття» на екологічно без-
печну систему, загалом реа-
лізації комплексу заходів з
подолання наслідків Чорно-
бильської катастрофи, епі-
центр якої був і є саме на
терені України. На відміну
від російської і білоруської
аналогічних територій особ-
ливість зони відчуження
полягає у тому, що тут зна-
ходиться зруйнований чет-
вертий енергоблок, здійс-
нювалися роботи з його
убезпечення та зведення
«саркофага», створювалися
тимчасові сховища РАВ
(«могильники»), що вимага-
ють постійного нагляду та
фізичного захисту, і саме
зона відчуження зазнала
найбільшого забруднення
радіонуклідами техноген-
ним шляхом.

Неповне фінансування
будівництва та функціону-
вання зазначених об’єктів
унеможливлює їх підтрим-
ку в робочому стані, забез-
печення соціально-побу-
тової інфраструктури та
потреб працівників, задія-
них на цих зонних роботах.
Уже сьогодні ЧАЕС і зона
відчуження від’єднані від
газопостачання, техноло-
гічні виробничі процеси не
забезпечені повною мірою
необхідними матеріалами,
близько 50 відсотків кош-
тів витрачається на сплату
за спожиту електроенер-
гію, є заборгованість, 3,6
млн. грн., залізничникам
за перевезення персоналу
ЧАЕС до ядерно-небез-
печного об’єкта.
(Закінчення на 2-й стор.)

Зона відчуження
Чорнобильської АЕС —
не той об’єкт, на якому
можна економити

Слова, винесені у заголовок, склали зміст чіткої
обопільної позиції Профспілки працівників атомної
енергетики та промисловості України і Міністерства
України з питань надзвичайних ситуацій та у справах
захисту населення від наслідків Чорнобильської
катастрофи стосовно вирішення проблемних питань
підприємств зони відчуження і Чорнобильської АЕС,
висловленої на засіданні Міжвідомчої комісії з
комплексного розв’язання проблем Чорнобильської
АЕС, що відбулася у Будинку уряду 11 червня під
головуванням Першого віце-прем’єр-міністра
України Олександра Турчинова.

21 ЧЕРВНЯ — ДЕНЬ МЕДИЧНОГО ПРАЦІВНИКА

Шановні друзі!
Прийміть найщиріші вітання з

професійним святом — Днем
медичного працівника.

Діяльність кількатисячного ко-
лективу медиків — наших членів
Атомпрофспілки заслуговує найви-
щої похвали і найтепліших слів
поваги та шани від працівни-
ків атомного енергопромислового
комплексу, інших сфер зайнятості,
ветеранської громадськості. Адже
саме в дуже критичних ситуаціях ви

рятуєте людям життя, повертаєте їм
здоров’я, цілодобово забезпечуєте
потрібний процес лікування.

Ваш професійний і людський
обов’язок, милосердя і доброту
важко переоцінити, особливо за
нинішнього нестабільного періо-
ду. Дозвольте ще раз висловити
сердечну вдячність за нелегку
й терпеливу працю: лікарям, се-
редньому й молодшому персо-
налу, усім медичним працівни-
кам!

Атомпрофспілка завжди ставати-
ме на захист ваших прав та інтересів.

З нагоди свята бажаю кожному з
вас, дорогі друзі, міцного здоров’я,
життєвого оптимізму, родинного
благополуччя та успіхів у найгуман-
нішій роботі!

З повагою
Голова Професійної спілки
працівників атомної енергетики
та промисловості
України Валерій МАТОВ

ЗДОРОВ’Я ЛЮДИНИ — АВТОРИТЕТ МСЧЗДОРОВ’Я ЛЮДИНИ — АВТОРИТЕТ МСЧ
За якістю надання медичної допомоги, осна-

щенням та за кваліфікаційними вимогами медико-
санітарна частина №3, що у місті рівненських
атомників Кузнецовську, посідає одне з провідних
місць в області. У цьому немала заслуга адмініст-
рації і профкому Рівненської АЕС, які активно пере-
ймаються проблемами медичного обслуговування
працівників атомної станції та членів їхніх родин.

— Травматологічне відділення лікарні було у 1999 році ство-

рено на базі колишнього пологового будинку і потребувало ремон-

ту,— розповідає завідувач відділення Валерій Волянін, який роз-

почав свою лікарську діяльність у МСЧ-3 1978 року. — Наприкінці

минулого року ремонт, що здійснювався і за рахунок коштів, які

надходили від ДП НАЕК «Енергоатом» та Рівненської атомної

станції, було завершено.

У відділенні покращилися умови лікування. Матеріально-тех-

нічне забезпечення і так було непоганим. Якщо в інших лікарнях ті

ж медичні металоконструкції травмовані хворі купують самі (а це

300—400 грн. за штуку), то ми забезпечуємо ними їх безплатно.

Торік у нас проліковано 680 людей. Підрахували, що майже

23% хворих — це мешканці з навколишніх поселень. Практично

усім травмованим надаємо допомогу на місці, до обласної лікарні

доправляємо рідко. Та й за оформлення на інвалідність у нас най-

нижчий показник в Україні.

На знімку: завідувач травматологічного відділення Валерій

ВОЛЯНІН з медсестрою Людмилою ГОЛОВАШ біля травмованої

пацієнтки. До речі, Валерій Іванович є депутатом міської ради,

очолює комісію з трудових спорів медичної частини

Комфортно і затишно почуваються пацієнти дитячого відді-

лення лікарні, яке торік було капітально відремонтовано за раху-

нок коштів РАЕС і повністю технічно переобладнано.

На знімку: медичні сестри Тетяна МАСЮК та Наталія ЛИХО-

ТОП зі своїми підопічними.
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(Закінчення.
Початок на 1-й стор.)
І підкреслимо, що підпри-

ємства зони відчуження та
ЧАЕС позбавлені можливості
нараховувати зарплату праців-
никам в обсягах згідно з Га-
лузевою угодою та колективни-
ми договорами. З початку року
зонні підприємства не нарахо-
вують премії персоналу, хоча
планові завдання виконуються
повністю. Зростає заборгова-
ність підприємств перед Пен-
сійним фондом України за ком-
пенсації пенсій, призначених
на пільгових умовах, за Спис-
ком №1. Ці відрахування знач-
ною мірою становлять пенсійну
виплати пенсіонерам м. Сла-
вутича тощо.

Одне слово, недофінан-
сування робіт у зоні від-
чуження за бюджетними
програмами відтермінує їх
виконання у майбутньому і
призведе до збільшення
фінансових витрат.

З огляду на це, Першим
віце-прем’єр-міністром було
дано протокольне доручення
Мінекономіки та Мінфіну про
виділення додаткового фінан-
сування першочергових за-
ходів, пов’язаних із гарантуван-
ням ядерної та радіаційної
безпеки на ЧАЕС і в зоні відчу-
ження, та на виплату заробітної

плати і сплату за енергоносії до
кінця 2009 року. Окремо завва-
жено Мінфіну наступного тижня
доповісти про зроблене на чер-
говому засіданні уряду.

За словами заступника
Голови Атомпрофспілки Ва-
силя Струка, розв’язання цих
чорнобильських проблем є ре-
альним. Вирішальним та об-
надійливим у цьому є повний
збіг позицій Атомпрофспілки та
МНС України, про що, до речі,
підкреслював у своїй доповіді на
недавньому V Пленумі ЦК
Голова Атомпрофспілки
Валерій Матов. За весь період
незалежності держави МНС
України та трудові колективи
зони відчуження і їхні директори
не знаходили між собою соці-
ального порозуміння, а тим паче
— з Атомпрофспілкою, що
завжди на боці людини праці.
Вряди-годи у різних колдоговір-
них питаннях досягали домов-
леностей з Адміністрацією зони
відчуження, але щоб з першим
керівником МНС України мати
тотожний погляд на проблеми,
було дуже і дуже рідко. Лише за
перебування на посту міністра
Володимира Шандри було роз-
почато роботу з розробки та
укладання Галузевої угоди на
2009—2010 роки, що через
часту зміну міністрів не перегля-
далася більш як три роки.

Зона відчуження
Чорнобильської АЕС —
не той об’єкт, на якому
можна економити

Нарада в Мінпаливенерго
України, що відбулася 11 червня
під головуванням міністра Юрія
Продана за участю президента
ДП НАЕК «Енергоатом» Юрія
Недашковського, представниць-
кої делегації ДП «Східний гірничо-
збагачувальний комбінат» на чолі
з його генеральним директором
Геннадієм Сорокіним та заступ-
ника Голови Атомпрофспілки
Павла Пруднікова, розглянула
лише одне питання — про можли-
вість передачі державного під-
приємства «Дирекція підприєм-
ства, що будується на базі
Новокостянтинівського родови-
ща уранових руд» до складу ДП
«СхідГЗК».

Коротка історія питання така,
розповідає заступник Голови проф-
спілки Павло Прудніков, відтоді як у
2006 році Новокостянтинівський ура-
новий рудник було виділено в окрему
юридичну особу ДП «Дирекція…»,
практика довела, що такий крок був
дещо поспішним і не досить обмірко-
ваним. На користь повернення
Новокостянтинівського рудника у
лоно СхідГЗК свідчать аргументи та
напрацювання фахівців комбінату та
Атомпрофспілки з десяти позицій,
що мають на меті таке:

1. Прискорення темпів про-
мислового освоєння родовища та
збільшення обсягів виробництва
концентрату природного урану.

� Використовуючи наявний на
ДП «СхідГЗК» технічний, техноло-
гічний та кадровий потенціал,
можна протягом 1,5—2 років після
передачі родовища під управління
ДП «СхідГЗК» досягти видобутку
урану не менш як 200 тонн на рік.

� Силами ДП «СхідГЗК»
можуть бути виконані гірничо-капі-
тальні роботи, в обсягах, необхід-
них для поетапного досягнення в
2015 році видобутку руди на рівні
1500 тисяч тонн.

2. Підвищення ефективності
використання бюджетних коштів.

� Значну частину робіт, особ-
ливо із спорудження підземно-
го гірничого комплексу, ДП
«СхідГЗК» може виконувати влас-
ними силами.

� Наявність власних обігових
коштів у ДП «СхідГЗК» дозволяє
вести гірничо-капітальні роботи
безперервно, навіть при тимчасо-
вих затримках із бюджетним фінан-
суванням.

� Зменшення неефективних
витрат на утримання шахти за

рахунок прискорення темпів видо-
бутку руди.

3. Значне скорочення капі-
тальних витрат на будівництво під-
приємство та виробничих витрат
при експлуатації родовища.

� На сьогодні потужності із пере-
робки руди на діючому гідромета-
лургійному заводі ДП «СхідГЗК»
завантажені приблизно на 50%. Це
дозволяє на першому етапі — до
2015 року — повністю переробляти
руду, що буде видобуватися на
Новокостянтинівському родовищі,
на існуючих виробничих потужностях
ДП «СхідГЗК».

� У подальшому, при реалізації
наукових розробок ДП «СхідГЗК»,
можна буде створити економічно
ефективні потужності з переробки
руди на майданчику Новокостян-
тинівської шахти. Обсяг переробки
руди буде таким, щоб відходи вироб-
ництва повністю розміщувалися в
складі твердючої закладки. Руда, від-
ходи від переробки якої не розміщу-
ються у складі твердючої закладки,
буде перероблятися на модернізова-
ному заводі в м. Жовті Води. Це дасть
змогу створити безвідходне вироб-
ництво і не будувати хвостосховище
на Новокостянтинівському родовищі.

� На сьогодні на ДП «СхідГЗК»
створена необхідна соціальна та
інженерна інфраструктура в селищі
Смоліно, містах Кіровограді та Жовті
Води, яка дозволяє, принаймні на
першому етапі, обійтися без будів-
ництва нового населеного пункту.

� У цілому економія бюджетних
коштів на будівництво підприєм-
ства може становити до 2,5—3
млрд. гривень.

� За рахунок впровадження
раціональної схеми переробки руди
прибуток за весь період експлуата-
ції збільшиться на 15 млрд. грн.

4. Значне зменшення негатив-
ного впливу на навколишнє при-
родне середовище та населення.

� Створення на промисловому
майданчикові Новокостянтинівського
родовища безвідходної технології
видобутку і переробки руди дозво-
лить запобігти накопиченню в регіоні
з унікальними чорноземами та
об’єктами природно-заповідного
фонду близько 80 млн. тонн твердих
відходів уранового виробництва,
сумарна y-активність яких стано-
витиме 21700 Ки, a-активність —
147638 Ки.

� Завдяки цьому не буде завда-
но шкідливого впливу на водне і
повітряне середовище, ґрунти, запо-

відні об’єкти та соціальне середови-
ще, будуть збережені місцеві ланд-
шафти.

5. Прискорення надходжень
коштів у бюджети всіх рівнів.

Прискорення темпів випуску
готової продукції дозволить бюдже-
там усіх рівнів, у тому числі місце-
вим, отримувати значні кошти від
податків та обов’язкових платежів. У
цілому до 2015 року надходження до
бюджетів Кіровоградської області
від об’єктів виробничої діяльності
ДП «СхідГЗК» зростуть у 2,5—3 рази.

6. Зменшення собівартості
виробництва концентрату при-
родного урану та збільшення
ефективності використання надр.

� При наявності в складі ДП
«СхідГЗК» Новокостянтинівського
родовища з його якісними рудами
буде зменшена собівартість
виробництва по комбінату в цілому
на 15—20%.

� Крім того, це дозволить від-
працювати значний обсяг запасів
бідних руд, які знаходяться на діючих
Інгульському та Смолінському родо-
вищах. Відпрацювання цих руд без
шихтування (змішування) із рудами
Новокостянтинівського родовища є
економічно збитковим.

7. Використання наявної на
ДП «СхідГЗК» дозвільної доку-
ментації та ліцензій.

� На сьогодні ДП «СхідГЗК»
повністю забезпечений необхідни-
ми ліцензіями та дозволами.

� Отримано 14 основних ліцензій
та 10 дозволів, пов’язаних із видобут-
ком, транспортуванням, переробкою
уранових руд.

� В Укрзалізниці орендується
240 залізничних вагонів для пере-
везення уранової руди. Це дозво-
ляє значно прискорити роботи із
видобутку і переробки руди на
Новокостянтинівському родовищі.

8. Розв’язання проблем, що
виникли у ДП «Дирекція…» у
відносинах з підрядними орга-
нізаціями.

� Проблеми, що виникли у ДП
«Дирекція…» із підрядними органі-
заціями, призводять до заморожу-
вання бюджетних коштів, практично
повної зупинки будівництва.

� При передачі родовища до
складу ДП «СхідГЗК» з’являється
можливість розблокування рахунків
та негайного продовження промис-
лового освоєння родовища.

9. При входженні Новокостян-
тинівського родовища до складу
ДП «СхідГЗК» немає потреби вно-

сити зміни до бюджету, оскільки
фінансування діючого виробницт-
ва ДП «СхідГЗК» та ДП «Дирек-
ція…» здійснюється за однією
бюджетною програмою.

10. При входженні Новокос-
тянтинівського родовища до скла-
ду ДП «СхідГЗК» буде збережена
соціальна інфраструктура міст
Кіровоград, Жовті Води, селища
Смоліне, де ДП «СхідГЗК» є місто-
утворюючим підприємством та
основним джерелом доходів міс-
цевих бюджетів.

Низку соціальних доказів, що
сприяли б стабілізації трудових
колективів, їх упевненості у завтраш-
ньому дні, про інші переваги передачі
об’єктів держвласності ДП «Дирек-
ція…» до складу ДП «СхідГЗК», і це
позиція Атомпрофспілки, навів
заступник Голови профспілки Павло
Прудніков. Люди, які працюють нині
на Смолінській та Інгульській шахтах,
члени їхніх сімей завжди знали, що у
перспективі у них є робота, великі її
обсяги. Тим паче що від Кіровограда
чи Смоліно Новокостянтинівське
родовище знаходиться приблизно на
однаковій 40-кілометровій відстані. І
проблем з доставкою кваліфікованих
фахівців, змінних бригад не виника-
тиме. Саме цей фактор та наявність
високоякісних, гідних кадрів у ДП
«СхідГЗК» є пріоритетним у виборі
різновидів «реорганізації»
Новокостянтинівського рудника.
Обговорювалися, зокрема, варіанти
входження ДП «Дирекція…» під
юрисдикцію ДП «Ядерне паливо»,
або до складу ДП НАЕК
«Енергоатом». Обидва варіанти хибу-
ють великими недоліками, що значно
відтермінують на невизначений
період будівництво та початок видо-
бутку руди, створення та розвиток
ядерно-паливного циклу та унемож-
ливлять збільшення економічно
ефективного обсягу видобутку ура-
нового оксидного концентрату. І ще
треба додати, що жодна у світі компа-
нія, яка генерує атомну електроенер-
гію та реалізує її на ринку, не займа-
ється видобутком природного урану.

Озвучивши всі плюси і мінуси
цього єдиного питання порядку
денного наради, на погляд заступ-
ника Голови профспілки, міністр
палива та енергетики Юрій Продан
схилився до запропонованого
варіанту спеціалістів СхідГЗК та
Атомпрофспілки. Керівник про-
фільного міністерства у принципі
визнав, що виокремлення зі струк-
тури ДП «СхідГЗК» Новокостян-
тинівського рудника було квапли-
вим рішенням, і він обстоюватиме
перед Прем’єр-міністром України
Юлією Тимошенко повернення
рудника до лав рідних уранових
шахт Східного гірничо-збагачу-
вального комбінату — єдиного
національного виробника урану.

ПРОФСПІЛКА І ВЛАДА: ДИНАМІКА СОЦІАЛЬНОГО ДІАЛОГУ

Аргументована доцільність
повернення Новокостянтинівського уранового родовища
до складу ДП «Східний гірничо-збагачувальний комбінат»

� Національна атом-
на енергогенеруюча
компанія "Енергоатом"
має намір залучити кре-
дит близько 400 млн.
гривень для розрахунків
за поставлене компані-
єю "ТВЭЛ" (Росія) на
атомні електростанції
свіже ядерне паливо в
2009 році.

Про це журналістам
повідомив президент
"Енергоатома" Юрій
Недашковський.

З його слів, поточна
заборгованість компанії за
ядерне паливо становить
близько 80 млн. доларів,
що еквівалентно півторамі-
сячній вартості ядерного
палива для українських
АЕС.

Зараз "Енергоатом"
веде переговори з україн-
ськими й закордонними
банками й планує залучити
кредитні кошти в червні.

"Ми зараз збираємося
взяти кредит. Десь при-
близно 400 млн. гривень", -
сказав Недашковський.

З його слів, серед при-
чин виникнення заборгова-
ності - недостатній рівень
тарифу на електроенергію
для "Енергоатома", необ-
хідність погашення раніше
взятого кредиту в Альфа-
банку, а також курсові різ-
ниці.

Недашковський також
додав, що в 2009 році
"Енергоатом" не вивозив
відпрацьоване ядерне
паливо на переробку й
тимчасове зберігання в
Росію.

Він уточнив, що компа-
нія вивантажує відпрацьо-
ване ядерне паливо в при-
реакторні басейни витрим-
ки енергоблоків атомних
електростанцій.

За оцінками
Недашковського, місткості
приреакторних басейнів
АЕС достатньо для виван-
таження в них відпрацьова-
ного ядерного палива до
кінця 2009 року.

Як повідомлялося, у
лютому "Енергоатом" і
"ТВЭЛ" підписали контрак-
ти на поставку ядерного
палива на українські атомні
електростанції України на
2009 рік.

"ТВЭЛ" - монопольний
постачальник ядерного
палива для 4 українських
АЕС.

Конференція Чорнобильської
об’єднаної організації профспіл-
ки, що відбулася 16 червня у
вщерть заповненому залі
Будинку культури м. Чорнобиль,
стала ще однією важливою пар-
тнерською взаємодією у вер-
вечці останніх раундів чорно-
бильського діалогу на вищих
щаблях влади: засідання
Міжвідомчої комісії в уряді (див.
цей номер газети. – Прим. ред.),
15  червня представники
Атомпрофспілки зустрілися з
Прем’єр-міністром України
Юлією Тимошенко.

На цю профспілкову конферен-
цію з одним питанням порядку ден-
ного: „Про соціально-економічну
ситуацію на підприємствах зони
відчуження” було запрошено
міністра України з питань надзви-
чайних ситуацій Володимира
Шандру, його заступника з чорно-
бильських питань Володимира
Холошу та начальника Адміністрації
зони відчуження Андрія
Сельського.

У роботі зібрання взяв участь
Голова Атомпрофспілки Валерій
Матов.

У своєму вступному слові
Представник Атомпрофспілки в
Чорнобильській об’єднаній орга-
нізації профспілки Микола Тетерін
одразу зазначив, що проблемні
аспекти зони відчуження МНС
України та його перші керівники
знають не з чуток. „Бо постійно з
цього приводу відбуваються зуст-

річі, доводиться точна інформа-
ція, як мовлять, наживо”. Цього
разу профспілковий представник
у зоні відчуження опублічнив най-
болючіше – про нерегулярну і не в
повному обсязі виплату зарплати,
мізерну добову вартість лікуваль-
но-профілактичного харчування
та припинення з травня цього
року гарячого водопостачання
вахтовикам. „Що сіє тривогу і
соціальне обурення у трудових
колективах”. 

Міністр Володимир Шандра,
виступаючи, повідомив проф-
спілковим делегатам, що ці про-
блеми йому зрозумілі й відомі.
„Реальне їх розв’язання вже роз-
почато. Для Чорнобильської зони
буде виділено урядом з резерву
39 млн. грн. Це дасть змогу,
починаючи вже з наступного
тижня, збільшити вдвічі, до 25
грн., вартість лікувально-профі-
лактичного харчування та забез-
печити погодинну подачу гарячої
води місту Чорнобиль. Він запев-
нив присутніх, що стабільність
виплати зарплати бере під влас-
ний контроль і вкотре наголосив
інформувати його особисто з усіх
питань, що хвилюватимуть пра-
цівників.

Зі свого боку, начальник
Адміністрації зони відчуження
Андрій Сельський підтвердив
також, що соціальні пріоритети й
надалі визначатимуться на
користь працівників і пообіцяв
самостійно спостерігати за ситуа-

цією на кожному із зонних підпри-
ємств.

Своєрідною квінтесенцією кон-
ференції стали слова, мовлені у
виступі Голови Атомпрофспілки
Валерія Матова, про те, що вже
більше року триває системна „кри-
зова” партнерська співпраця з
вивчення та врегулювання про-
блемних питань зони відчуження,
окремі з яких мали багаторічні хвос-
ти. „Ми побудували оперативний
діалог за усією партнерською лан-
кою: від підприємства – до органів
центральної виконавчої влади.

Ми відкриті для діалогу, реаль-
но оцінюємо стан справ і кажемо
владі правду. Дійову співпрацю
демонструє нинішній уряд, в засі-
даннях якого регулярно  беруть
участь повпреди Атомпрофспілки,
під час розгляду висунутих ними
питань. Наше завдання – зробити
такі взаємовідносини дедалі ефек-
тивнішими. Бо проблеми є, вини-
катимуть нові, особливо в сьогод-
нішній період, і на кожен конкрет-
ний випадок Атомпрофспілка
неодмінно реагуватиме і прийма-
тиме відповідні рішення. Але
профспілкова позиція нині незмін-
на: захистити зарплату і робоче
місце працівника”.

Усі промовці дали вичерпні
відповіді на запитання присутніх.

З обговореного питання кон-
ференція ухвалила певні резолю-
ції.

(Докладніша інформація буде)

Микола ВАРЧИН

ПАРТНЕРСЬКІ ВІДНОСИНИ: В УНІСОН З ЧАСОМ

ПРИЙДИ І СКАЖИ ВЛАДІ ПРАВДУ...

АТОМНІ НОВИНИ



(Закінчення.
Початок на 1-й стор.)

Що стосується кадрів,
то МСЧ не вистачає педіат-
рів, терапевтів. Зарплата у
медичних працівників ма-
ленька. Та й з житло-
вим питанням нелегко.
Винаймати його молодому
фахівцеві проблематично —
ціни «кусаються». У тому ж
Рів-ному оренда житла на
10—15 відсотків нижча, ніж
у Кузнецовську. Раніше
були для медиків-початків-
ців певні соціальні гарантії ...

— На квартирному облі-
ку у медико-санітарній час-
тині майже 50 осіб, — при-
єднується до розмови голо-
ва первинної профспілкової
організації МСЧ №3
Валентин Бортник (на знім-
ку). — Це кількість праців-
ників і на отримання житла і
на поліпшення умов прожи-
вання. Нині Рівненська
атомна станція переоблад-
нує гуртожитки під малосі-
мейні квартири, але напря-
му за законом не може
надати нашим працівникам
там житло. Його виділяють
нам лише через виконавчий
комітет міської ради як
службове, або ж як кварти-
ру, по дві-три на рік отри-
муємо.

Із 764 працівників ме-
дичної частини 719 є члена-
ми Атомпрофспілки. У нас
досить непоганий колектив-
ний договір, укладений між
профорганізацією і адмі-
ністрацією МСЧ. Якщо пра-
цівник на нього орієнтуєть-
ся, то може себе захистити.
Платимо внески у фонд со-
ціального страхування, що

виділяє нам від 7 до 10 путі-
вок на рік на оздоровлення.
Основна ж кількість праців-
ників оздоровлюється зав-
дяки путівкам, що отримує-
мо через профком РАЕС,
сплачуємо 20% від їх вар-
тості. Наприклад, наша ме-
дична сестра за два тижні
відпочинку у санаторії ВАТ
«Атомпрофоздоровниця» у
Східниці заплатила лише
408 грн., відгуки були най-
кращими щодо лікування і
обслуговування. У профко-
мі Рівненської атомної стан-
ції нам завжди ідуть назуст-
річ, якщо треба оздоровити
людину після перенесеної
хвороби. Не забувають і про
дітей медичних працівників,
надають можливість відпра-
вити їх до таборів відпочин-
ку та санаторіїв.

Незважаючи на те, що
медичні працівники за рів-
нем зарплати у місті пере-
бувають на передостанньо-
му місці (нижче — тільки у
працівників культури), пра-
цювати у нас престижно.
Місто і атомна станція дба-
ють про те, щоб медико-

санітарна частина мала су-
часне обладнання, виділя-
ються кошти на ремонт від-
ділень лікарні. Я депутат
Кузнецовської міської ради
уже другого скликання, го-
лова комісії з охорони здо-
ров’я, тому безпосередньо
доводиться вирішувати усі
проблеми, які виникають. У
місті діють програми з ту-
беркульозу, цукрового діа-
бету, зі СНІДу, загалом їх
шість. Щороку на сесії міськ-
виконкому приймаються рі-
шення про виділення коштів
для МСЧ, зокрема, для за-
купівлі протитуберкульоз-
них препаратів, цукрозни-
жуючих, для діагностики
ВІЛ-інфікованих. Свого часу
купили цифровий флюорог-
раф за 260 тис. грн., цент-
рифугу для відділення пе-
реливання крові. Торік при-
дбали апарат для миття
посуду після взяття крові на
аналізи, який коштує майже
30 тис. грн.

Переконатися у тому,
що МСЧ №3 — один з най-
кращих медичних закладів
області, дозволила і своє-

рідна екскурсія до її підроз-
ділів. Разом з Валентином
Бортником побували у капі-
тально відремонтованому і
повністю переобладнаному
дитячому відділенні, у трав-
матологічному, де ремонт

закінчився наприкінці мину-
лого року, в реанімаційно-
му. Кошти, як правило, на
покращення умов лікування
надає Рівненська АЕС.

Людмила ГАП’ЮК
Фото автора
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На знімку: медсестри реанімаційного відділення Галина

СНІЖКО та Ірина ШКОЛЬНА

Какой широтой души и сердечной добротой
должен обладать человек, чтобы всю свою жизнь
получать радость от общения с теми, кому это
жизненно необходимо! Специалист отдела охра-
ны здоровья ЗАЭС Ирина Ивановна Чулык 36 лет
своей медицинской практики посвятила здо-
ровью атомщиков и их семей. Доктор-невропа-
толог по специальности, после института и кли-
нической ординатуры она начала работать в
медико-санитарной части Армянской АЭС,
затем в медико-санитарной части Энергодара.
Заведовала отделением реабилитации, работа-
ла в профилактории Запорожской АЭС, а в 1999
году стала специалистом в отделе охраны здо-
ровья. Так или иначе, вся ее медицинская прак-
тика связана с атомной энергетикой.

Профессия доктора сложная и требует большой
отдачи, тем не менее, для Ирины Ивановны она
всегда была заветной. Не потому, что мама и сестра
тоже медики, а потому что так требовала ее челове-
ческая сущность. И за все эти годы ни разу не пожа-
лела о сделанном выборе. Потому что видеть итог
своей работы — большое счастье.

Ирина Ивановна — прежде всего доктор, и ее
главный девиз — помочь больному выздороветь,
а здоровому — не заболеть. Сегодня вместе со
своими коллегами Ирина Ивановна заботится о
профилактических оздоровительных мерах для
всего персонала электростанции. Они тщатель-
но анализируют случаи заболеваемости, разра-
батывают и внедряют необходимые мероприя-
тия по их снижению; контролируют проведение
периодических медицинских осмотров и помо-
гают поменять работу тем, кому это необходимо
по медицинским показаниям. А еще Ирина
Ивановна является председателем комиссии
фонда социального страхования и занимается
распределением санаторно-курортных путевок.

И можно было бы уже уйти на пенсию, но
Ирина Ивановна просто не представляет свою
жизнь без людей, которые в ней нуждаются.
Откуда берутся силы? Это как волшебный буме-
ранг: когда даешь здоровье другим, взамен полу-
чаешь здоровье тоже. Причем ее доброта прости-
рается не только на людей. Собаки и кошки — еще
одна ее добровольная забота. В их глазах Ирина
Ивановна видит такую преданность, на которую
просто нельзя не откликнуться! И она откликается:
один далматинец — дома, а несколько безродных
собак и котов нашли свой приют и еду на ее даче.

Мы поздравляем вас, Ирина Ивановна, и
ваших коллег с Днем медицинского работника и
желаем всем вам оставаться такими же предан-
ными своему делу.

Лариса ЮРЬЕВА

Доктор без отрыва
от атомного производства…

Охорона здоров’я, як га-
лузь, що покликана борони-
ти людину від хвороб, вия-
вилася сама слабкою й
немічною. Про це з триво-
гою говорили учасники пар-
ламентських слухань «Шля-
хи реформування охорони
здоров’я та медичне стра-
хування в Україні». На слу-
ханнях зазначалося, що
ситуація у цій галузі досить
напружена, сягнула критич-
ної межі через невиріше-
ність багатьох проблем,
працівники галузі вже вто-
милися від порожнього
популізму, що лунає з вуст
політиків, які ведуть мову
про медицину. Неодно-
разові виступи з акціями
протесту, мітинги з еконо-
мічними вимогами проблем
не розв’язали.

Галузь держава фінансує
на 40—50 відсотків. Коштів
вистачає тільки на мізерну
заробітну плату медикам та
оплату комунальних послуг,
до того ж з напруженням.
Що вже казати про матері-
ально-технічне забезпечен-
ня?

Громадяни України, яким
медицина має надавати
послуги, не можуть реалізо-
вувати своє конституційне
право на безплатну охорону
здоров’я, почасти навіть
мінімальну медичну допо-
могу. По суті, медицини, яка
б задовольняла потреби
членів суспільства, в Україні
немає. Ліки дорогі і щоразу
дедалі більше дорожчають.

Учасники слухань зроби-
ли одностайний висновок:
обіцяні реформи у медичній
сфері та запровадження
медичного страхування сут-
тєво запізнилися. Результати
неуважного ставлення до
охорони здоров’я та безді-
яльності всіх гілок влади вже
досить відчутні.

За даними Міністерства
охорони здоров’я, в Україні
найвищі серед країн Єв-
ропи показники загальної
смертності населення й
удвічі перевищують анало-
гічні держави Європейсь-
кого Союзу, а смертність
населення в працездатному
віці — у 2—4 рази. Україна
має найвищий у Європі
рівень природного спаду
населення, що швидкими
темпами веде до депопуля-
ції населення, Сучасний
рівень народжуваності вдві-
чі нижчий за необхідний для
забезпечення відтворення
нації.

Система охорони здо-
ров’я більше спрямована на
лікування, ніж на профілак-
тику захворювань і пропа-
ганду здорового способу
життя. За останні 15 років
видатки на охорону здо-
ров’я не піднімалися вище
3,7 відсотка від ВВП, за міні-
мальної потреби, за визна-
ченням ВООЗ, не менше 5
відсотків, а в 2009 році
видатки взагалі знизилися
до 2,9 відсотка, або удвічі від
потреби.

Доповідачі на парламен-
тських слуханнях наводили
безліч конкретних фактів
негативних явищ у цій життє-
во потрібній для людей галу-
зі. Невирішеним уже понад
десять років залишається
питання оплати праці медич-
них працівників, рівень якої
— на одному з передостан-
ніх місць серед інших галу-
зей, удвічі менший, ніж у
промисловості і майже на 20
відсотків нижчий, ніж у сфері
освіти. У галузі — кадровий
дефіцит, особливо гострий
— у сільській місцевості. В
умовах економічної кризи
ситуація в галузі погіршуєть-
ся ще більше.

Хто ж врятує галузь?
У проекті рекомендацій

парламентських слухань це
сформульовано так: «Карди-
нального покращення ситуа-
ції в охороні здоров’я можна
досягти тільки через систем-
ну реформу та комплексний,
законодавчо визначений пе-
рехід системи охорони здо-
ров’я на модель бюджет-
но-страхової медицини. В
умовах обмежених держав-
них ресурсів одним із шляхів
вирішення проблем галузі,
які широко використовують-
ся у світі, є обов’язкове
медичне страхування, засно-
ване на принципі соціальної
солідарності, яке при раціо-
нальній організації дозво-
лить гарантувати пацієнтові
надання медичної допомоги
на сучасному рівні, забезпе-
чити ефективніше викори-
стання фінансових ресурсів
та незалежний контроль яко-
сті медичного обслуговуван-
ня громадян».

Саме медичне страху-
вання, а точніше його мето-
дологія, що мала б утверди-
тися в законодавчому акті,
ставали каменем спотикан-
ня тривалий період при
підході до реформування
медицини. Ламалися списи
на багатьох конференціях і
«круглих столах», обговорю-

валися на засіданнях парла-
ментських комітетів різні
проекти законів про медич-
не страхування, але консен-
сусу в головних підходах
не було досягнуто. На час
проведення парламентських
слухань у Верховній Раді
зареєстровано кілька нових
законопроектів з медичного
страхування. Та учасники
парламентських слухань, а
також науково-практичної
конференції, що відбулася в
Києві напередодні, вислови-
лися за те, щоб за основу
стосовно медичного страху-
вання при обговоренні на
сесії парламенту було взято
законопроект, розроблений
Комітетом Верховної Ради з
питань охорони     здоров’я
за участю Міністерства охо-
рони здоров’я України «Про
фінансування охорони здо-
ров’я та медичне страхуван-
ня в Україні». На користь
цього законопроекту висло-
вилися й автори поданих
раніше проектів законів і вже
відкликали свої. Про це було
повідомлено учасників слу-
хань. 

У проекті рекомендацій
парламентських слухань, які
має затвердити Верховна
Рада, передбачено конкрет-
ні терміни та завдання
Верховній Раді, Кабінету
Міністрів, місцевим органам
влади, Академії медичних
наук України щодо заходів
реформування охорони здо-
ров’я та поліпшення умов

праці медичних працівників,
підготовки до запроваджен-
ня медичного страхування.
Концепція реформування
медицини та проект закону
України «Про фінансування
охорони здоров’я та медич-
не страхування» були пре-
зентовані учасникам слу-
хань.

З доповідями на парла-
ментських слуханнях висту-
пили міністр охорони здо-
ров’я Василь Князевич і
голова Комітету Верховної
Ради з питань охорони здо-
ров’я Тетяна Бахтєєва. У
слуханнях брали участь на-
родні депутати, представни-
ки органів державної влади
— куратори медицини,
практичні працівники
медичної сфери, науковці
медичних закладів.
Напередодні парламен-
тських слухань за ініціати-
вою парламентського комі-
тету з метою привернення
уваги громадськості до про-
блем системи охорони здо-
ров’я відбулася акція «Три
дні медицини в Києві».
Особисту підтримку реформ
у галузі учасники акції ви-
словлювали прикріпленням
до одягу «Білої стрічки». Цей
символ підтримки реформ
використовуватиметься й
надалі при проведенні різ-
них громадських та профе-
сійних заходів медичними
працівниками. 

Петро ВАСИЛЕНКО

ЧИ БУДЕ І КОЛИ МЕДИЧНЕ СТРАХУВАННЯ?

Життя і здо-
ров’я людей, особ-
ливо дітей — най-
вища цінність дер-
жави, яку денно і
нощно підтримують
своєю невтомною,
сподвижницькою
працею медики.
Понад чверть віку
віддала охороні
здоров’я наймо-
лодшого покоління
лікар-педіатр меди-
ко-санітарної час-
тини №1 м.
Енергодара Наталія Гризова
(на знімку). Маленькі пацієн-
ти, каже вона, а це переважно
діти працівників Запорізької
АЕС, ясна річ, потребують най-
більшого піклування і захисту.
Сьогодні у місті порівняно з
попередніми роками народжу-
ваність діток зросла майже у 10
разів. Кожен з моїх колег праг-
не найбільше користі принести
здоров’ю у дітей — майбутньо-

го України. І кожен
розуміє, що держа-
ва нині у фінансовій
скруті, тому ще
більше виявляє
щирої турботи і сер-
дечної теплоти про
юних. Ми віримо,
наголошує Наталя
Петрівна, що і в
нашій країни буде
з а п р о в а д ж е н а
страхова медицина.
А це убезпечить
батьків від тривог і
переживань, коли

син чи дочка серйозно занеду-
жали, а на лікування бракує
грошей. Страхові внески під-
приємств, дорослих грома-
дян, а також допомога держа-
ви мають додати впевненості
всім у надійні медичній допо-
мозі. Прийдешнє системи охо-
рони здоров’я — страхова
медицина.

Фотоінформація 
Миколи ВАРЧИНОГО

МЕДИЧНЕ ІНТЕРВ’Ю З ПРИВОДУ
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В Кирилловке на бере-
гу Азовского моря откры-
лась первая смена в дет-
ском оздоровительном
центре Запорожской АЭС
«Юность». Поскольку спе-
цифика этой смены спор-
тивная, ее так и назвали —
«Богатырское родео».

Каждый день ребят
здесь расписан по часам.
В программе — соревно-
вания по различным видам
спорта, тренировки в тре-
нажерном зале, веселые
игры и конкурсы. Учебный
год в спортивно-оздоро-
вительном комплексе не
закончился с последним
звонком в школах, в ДОЦ
«Юность» продолжается

тренировочный процесс.
Причем, как отметил ди-
ректор СОК Виктор Диб-
рова, некоторые дети
прямо из центра будут
выезжать на всеукраин-
ские и областные спортив-
ные со-ревнования.

Чтобы подготовиться к
приезду детей, накануне в
«Юность» прибыли воспита-

тели, они же — тренеры и
инструкторы спортивно-оз-
доровительного комплекса
ОП ЗАЭС. Сформировано
12 отрядов по возрастам,
ребята получили красивую
спортивную форму, причем
разную для каждого отряда.

С особой теплотой от-
носится к ДОЦ «Юность»
генеральный директор ОП
ЗАЭС Вячеслав Тищенко.
Он признался, что откры-
тие смены для него такой
же приятный праздник, как
и для детворы! Накануне
работники Запорожской
АЭС провели в центре
много реконструктивных
работ, улучшили условия
для занятий спортом и для

отдыха, и теперь ребята
имеют возможность отлич-
но провести здесь канику-
лярное время. Главное, с
улыбкой заметил генераль-
ный директор, детям надо
больше есть, купаться и
заниматься спортом!

Заботу руководства
Запорожской АЭС о ДОЦ
«Юность» высоко оценила

его директор Ольга Куче-
ренко. С каждым годом
состояние центра улучша-
ется, проводится большая
работа по реконструк-
ции корпусов, коммуника-
ций, создаются современ-
ные залы для обучения. Не
зря же она повторила слова
заместителя генерального
директора по кадрам и со-
циальному развитию Алек-
сандра Кривцова о том, что
ДОЦ «Юность» должен стать
лучшим на азовской косе
Пересыпь и обязательно
будет таковым!

Сам же Александр Крив-
цов отметил, что подготовка
центра к новому оздорови-
тельному сезону для ЗАЭС
была непростой. Но на стан-
ции смогли сконцентриро-
вать силы и благодаря всем
подразделениям станции
вовремя и качественно под-
готовить «Юность» к приез-
ду детей. Детский центр
ЗАЭС уже пользуется попу-
лярностью в отрасли. За-
долго до начала фестиваль-
ной смены «Азовские зори
Атомграда», в которой будут
участвовать дети со всех
АЭС Украины, уже звонят из
городов-спутников станций
и интересуются програм-
мой, чтобы подготовиться
наилучшим образом.

Заместитель директора
службы человеческих ресур-
сов — начальник управления
социальных программ ОП
ЗАЭС Алексей Трубенков
подчеркнул, что с каждым
годом в «Юности» стремят-
ся подготовить программу
пребывания детей макси-
мально насыщенной и об-
новленной. Ведь надо сде-
лать так, чтобы детям было
интересно и чтобы не повто-
рялись прошлогодние кон-
курсы, многие из которых
для ребят — пройденный
этап. Причем это забота не
только о детях, но еще и об
их родителях, работниках
атомной станции, которые
могут быть спокойны за

своих детей и рассчитывать
на то, что ребята прекрасно
проведут время.

Председатель профсо-
юзного комитета ОП ЗАЭС
Николай Захаров расска-
зал, что под эгидой Запо-
рожской АЭС ДОЦ «Юность»
открывается уже в 17-й раз.
И с каждым годом здесь ста-
новится все краше. Но рабо-
та по улучшению условий
для детей не прекращается.
Буквально к следующей
смене подготовят новую
площадку для выступлений.
Запланировано обновление
стен корпусов центра. При-
чем обновлять их будут сами
ребята, по своим эскизам
оформят сюжетами из жиз-
ни на берегу моря или род-
ного Энергодара.

Мы спросили ребят о
том, как они себя чувствуют
в «Юности»? Витя Фомиц-
кий здесь уже в третий раз,
Андрей Шевчик — во вто-
рой, а Миша Чернеженко —
впервые. Они — однокласс-
ники 5-А класса общеобра-

зовательной школы №5.
Все занимаются футболом
и намерены показать в цен-
тре настоящий класс! «Ста-
рожилы» Витя и Андрей
говорят, что с прошлого
лета в «Юности» многое
изменилось, улучшилось.
Появилось много качелей,
красивой стала столовая, в
которой вкусно кормят, нра-
вится тренажерный и ком-
пьютерный залы. Даже на
утреннюю зарядку выбегают
с удовольствием!

Ольга Вааль оканчива-
ет Харьковский политехни-
ческий институт, а летом
уже четвертый сезон рабо-
тает вожатой в «Юности».
Ей очень нравится друже-
любная атмосфера в цен-
тре и то, что как среди
вожатых, так и среди
детворы очень много зна-
комых. Об этом же говори-
ли и другие «взрослые»
жители «Юности».

Евгений СУШКО
Фото Николая КУЛАГИНА

В «ЮНОСТИ» ПОДНЯТ ФЛАГВ «ЮНОСТИ» ПОДНЯТ ФЛАГ
СПОРТИВНОЙ СМЕНЫ!СПОРТИВНОЙ СМЕНЫ!

Хорошего отдыха и спортивных
побед пожелал ребятам генеральный
директор ОП «Запорожская АЭС»
Вячеслав Тищенко. А в подарок им от

имени администрации и профсоюзно-
го комитета была преподнесена
огромная корзина с мячами и бадмин-
тонными ракетками.

Полтора десятка лет продо-
лжается дружба между коллек-
тивом Запорожской атомной
электростанции и Молочанским
интернатом для детей-сирот.
Регулярно профком ЗАЭС и
Организация молодежи атом-
ной станции проводят акции по
сбору вещей для воспитанников
детского дома.

Недавно состоялась очередная
поездка к подшефным в Молочанск
представителей комиссии профко-
ма по шефской работе и молодеж-
ной организации ЗАЭС. Председа-

тель комиссии Александр Руденко
поделился впечатлениями о поезд-
ке. Уже более 10 лет он постоянно
ездит к этим ребятам и те всегда с
радостью встречают гостей, даже
уроки срывают, выбегая гурьбой
навстречу автобусам. Нынешний
визит атомщиков к детям был приу-
рочен ко Дню защиты детей и окон-
чанию учебного года. 

Как всегда, накануне с по-
мощью энергодарцев было собрано
много детских вещей, игрушек,
домашних заготовок. Профсоюзный
комитет позаботился о том, чтобы

каждый воспитанник детского дома
получил продуктовый набор со сла-
достями и игрушки. 

В состав делегации всегда
входят артисты КДЦ «Молодеж-
ный», которые готовят веселые
театрализованные представле-
ния. А в этот раз к детям ездили
актеры настоящего театра, кото-
рым руководит Михаил Изосимов.
Ребятам очень понравилась сказ-
ка, которую сыграли артисты на
сцене актового зала. 

Но и в детском доме есть свои
таланты! Накануне из Молочанска в
Энергодар приезжала вокальная
группа «Гармония». 11 человек, в
основном мальчишек, выступали в

КДЦ «Молодежный» перед своими
сверстниками из летнего при-
школьного лагеря «Улыбка». Пред-
полагается такие ответные визиты
организовывать и в будущем: ребя-
та из Молочанска выступят перед
школьниками Энергодара и их роди-
телями.

А теперь впереди у молочанцев
— каникулы. На это время часть из
них поедет в детские оздоровитель-
ные лагеря в Кирилловку, а другая
часть — в Каменку-Днепровскую. В
профкоме Запорожской АЭС тем
временем планируют очередную
акцию помощи детям, нуждающим-
ся в поддержке взрослых.

Евгений ВИКТОРОВ

Поездка атомщиков к детям

Соціологи дослідили, яка краї-
на найбільше постраждала від сві-
тової фінансової кризи — Україна,
Росія чи Білорусь.

Дослідження виявило, що насе-
лення пострадянських слов’ян-
ських країн найбільшою мірою тур-
бують зростання цін, зниження
доходів, відмова від звичного рівня
споживання.

Уже економлять на всьому 67%
українців, 43% росіян і 30% білорусів.

Українці вдвічі частіше за росі-
ян виявляють побоювання, що у

разі втрати роботи знайти рівно-
цінну посаду їм не вдасться.

Чи є довіра до влади?
Основне базове відчуття у

ставленні до влади населення
України — недовіра (72%), у росіян
— пошана (29%), а у білорусів —
байдужість (30%).

Кожен п’ятий українець відчу-
ває до влади ненависть (20%) або
байдужість (19%). Повагу та під-
тримку виявляють лише по 3%
респондентів.

Мешканці України вже зараз
готові до активних протестних дій —
мітингів, страйків, демонстрацій.
Зростання протестного потенціалу

населення за відсутності дійового
соціального діалогу між сторонами
соціального партнерства: профспіл-
ки — влада — працедавець може
призвести до спонтанних соціаль-
них вибухів у країні. Проте на сьогод-
ні відсутнє адекватне розуміння вла-
дою цієї проблеми.

Соціально-економічна
ситуація в Україні

Головні прояви кризи, з якими
за останні два місяці зіткнулося
населення України, це:

зростання цін — 91%;
зменшення доходів — 47%;
вимушена відмова від деяких

товарів і послуг — 35%;

затримки заробітних плат, пен-
сій, стипендій, допомоги — 25%.

Подібний розвиток подій спри-
яє формуванню панічних настроїв і
депресії. Це підтверджують 24%
опитаних. 16% відчули на собі
наслідки зростання злочинності.

Безробіття
Реальне безробіття значно пере-

вершує офіційні дані. На це вказують
результати проведеного опитуван-
ня. Громадяни уже відчули на собі
такі наслідки кризи: звільнення з
роботи — 13%; скорочення робочого
дня і вимушені відпустки — 15%,

Оптимізм щодо рівноцінного
працевлаштування у разі втрати

роботи демонструють лише 2%
українців. Знайти рівноцінну робо-
ту практично неможливо, вва-
жають 34% опитаних.

Вимушена економія
В умовах кризи 67% мешканців

України стали вимушено економити.
До списку економії потрапили: про-
дукти харчування — 56% громадян,
придбання одягу і взуття — 56%;
дозвілля і розваги — 34%; відпочинок
і відпустки — 34%; лікування І при-
дбання медикаментів — 28%; кому-
нальні витрати — 21%; освіта — 5%.

За даними
аналітично-інформаційного

управління апарату ФПУ

ХТО НАЙБІЛЬШЕ ПОСТРАЖДАВ ВІД РЕЦЕСІЇ?

Криза дістала всіх

� У місті-супутнику
Южно-Української АЕС
підбиті підсумки тради-
ційного конкурсу рефера-
тів і науково-освітніх про-
ектів «Молодь — атомній
енергетиці», який щороку
проводиться серед стар-
шокласників. Його органі-
заторами багато років
поспіль є відділ роботи з
громадськістю та ЗМІ ВП
ЮУАЕС спільно з міським
управлінням освіти та
науки.

Із 10 представлених про-
ектів журі відібрало 6 кращих.
Саме їх автори в ході прилюд-
ного захисту своїх робіт боро-
лися за перемогу в міському
конкурсі. При цьому члени
журі враховували спеціальні
знання з питань ядерної
енергетики, самостійність,
оригінальність мислення та
вміння розкрити тему.

Переможницею визнано
Дарину Ліхоту з роботою
«Проблеми розвитку елект-
роенергетики». На другому
місці — Світлана Гукасаарі,
котра підготувала реферат
про екологічні проблеми
енергетики. Третє місце
присуджено Марині
Кобильчак, яка присвятила
свою роботу Чорнобильській
трагедії. Автори кращих
робіт, за традицією, наго-
роджені цінними призами
від головного підприємства
міста — ВП ЮУАЕС.

Головна мета конкурсу
— виявлення обдарованої
молоді, що проявляє схиль-
ність до професійної діяль-
ності в ядерній галузі.

Переможці міського кон-
курсу представлятимуть
Южноукраїнськ на конфе-
ренції УкрЯО «Молодь —
атомній енергетиці», яка від-
будеться в липні в Одесі.

� У Міжнародний день
захисту дітей у Славутичі
відбулося урочисте від-
криття дитячого майдан-
чика. Кожний новий
об’єкт для дитячих розваг
— радісна подія для нашої
малечі.

Цього разу цей подарунок
для дітей з’явився в зоні від-
починку вихованців Центру
реабілітації дітей-інвалідів. На
його відкриття зібрався весь
колектив цього соціального
закладу на чолі з директором
Г. Лутченко, а також пред-
ставники міських служб,
діяльність яких спрямована
на охорону дитинства.

Міський голова Воло-
димир Удовиченко запро-
сив дітвору перерізати тра-
диційну стрічку і подякував
за таку доброчинність
Фонду соціального захисту
інвалідів України і його
керівнику Валерію
Мелькіну, а також
Комунальному підприєм-
ству «Управління житлово-
комунального господар-
ства» за надійну установку
ігрового комплексу, де є
малечі можливість поката-
тися з гірки, відпочити в каз-
ковій хатинці, до якої цікаво
добиратися яскравими схо-
динками.

Людмила ЛЮБИВА

ВІСТІ 
З МІСТ-СУПУТНИКІВ АЕС


